
Protokół nr XIV/2019 

z sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka, która odbyła się w dniu 26 listopada 2019r.  

w godz. 15:00 do 18:40 w Gminnym Centrum Kultury w Małej Nieszawce 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Dombrowski 

2. Aniela Grela 

3. Mieczysław Kociucki 

4. Ryszard Kryszewski 

5. Aleksandra Rębacz 

6. Alina Sobecka 

7. Marcin Sobiech 

8. Katarzyna Streich 

9. Jadwiga Szczygielska 

10. Rafał Szulc 

11. Wioletta Szymańska 

12. Ireneusz Śmiechowski 

13. Ewa Tarkowska 

14. Arkadiusz Wyrzykowski  

 

Nieobecni: 

1. Dorota Krychowiak 

 

Proponowany porządek obrad:  

 

1.  Otwarcie posiedzenia: 

     a) stwierdzenie quorum,  

     b) przyjęcie porządku obrad.  

2.  Przyjęcie protokołu z: 

a) XIII sesji, która odbyła się w dniu 29 października 2019 roku, 

3.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a)  wyrażania zgody na nabycie 3/10 udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w 

Wielkiej Nieszawce (dz. o nr 58/12 i 58/13) (druk nr 1), 

b) wyrażania zgody na nabycie 1/10 udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w 

Wielkiej Nieszawce (dz. o nr 58/12 i 58/13) (druk nr 2), 

c) odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze (druk nr 3), 

d) określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego(druk nr 4), 

e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (druk nr 5), 

f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych (druk nr 6), 

g) obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego w 2020 r. na obszarze Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 7), 

h) zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka (druk nr 8), 

i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 9). 



j) odwołania Mieczysława Kociuckiego z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

(druk nr 9a) 

k) powołania ……….. na funkcję Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (druk nr 9b) 

4. Stanowisko Rady Gminy Wielka Nieszawka w sprawie podatku leśnego (druk nr 10). 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych na terenie gminy Wielka Nieszawka za 

rok szkolny 2018/2019 (druk nr 11). 

Przerwa 

6.Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2018: 

a) Wojewody Kujawsko-Pomorskiego (dot. Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy), 

b) Wójta Gminy (dot. pracowników samorządowych), 

c) Przewodniczącego Rady Gminy (dot. radnych). 

7.  Informacja z działalności Komisji między sesjami – referują przewodniczący Komisji.   

8.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z realizacji podjętych uchwał.  

9.  Interpelacje i wolne wnioski.  

10.  Zakończenie sesji. 

Ad.1  

a) X sesję Rady Gminy Wielka Nieszawka otworzył Przewodniczący Rady Gminy 

Arkadiusz Wyrzykowski. Na wstępie powitał Pana Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnik 

Gminy, Panie i Panów Radnych, zaproszonych oraz mieszkańców gminy. 

Przewodniczący stwierdził, że w momencie otwarcia obrad na stan 15radnych obecnych jest 

14, co oznacza, że jest quorum i Rada jest władna do podejmowania uchwał, stanowisk  

i opinii. 

b) Przewodniczący Radyw związku z wnioskiem radnego Kociuckiego w sprawie rezygnacji z 

funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zaproponował zmianę porządku obrad, o 

dodanie dwóch projektów uchwał (druk nr 9a i 9b). 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, 

Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, 

Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa 

Tarkowska, Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI : 1 

Dorota Krychowiak, 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy zmieniła porządek obrad. 

 

Ad.2  

a)Przewodniczący Rady poinformował, że do biura Rady Gminy wpłynąłjeden wniosek co 

do treści protokołu z XIII sesji z dnia 17 czerwca 2019 roku, który został uwzględniony.W 

związku z tym poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z VIII sesji w przedstawionej 

treści.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Dorota Krychowiak, Ryszard 

Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

Aniela Grela, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z XIII sesji został przyjęty 

przez Radę Gminy większością głosów.  

 

Ad. 3 

a) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 1).  

Wójt Krzysztof Czarnecki poinformował, że działki te znajdują się na ulicy Wiślanej, 

która stanowi połączenie Wielkiej Nieszawki z Dybowem. Zostaną one wykupione od 

mieszkanki gminy za kwotę 4486 zł.  

Przewodniczący Rady poprosił członka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

Ochrony Środowiska i Inwestycji o opinię w tej sprawie. 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Ewa Tarkowska - poprosiła o stworzenie spisu działek przejętych przez gminę.  

Wójt Krzysztof Czarnecki poinformował, że taki spis został stworzony na wniosek radnego 

Kociuckiego. 

Radny Mieczysław Kociucki - zapytał, czy to właściciele gruntów zgłosili się do gminy o 

wykupienie działek, czy gmina do właścicieli ? Ponadto przedstawił skomplikowaną sytuację 

własnościową gruntów na terenie gminy.  

Radna Aniela Grela–poparła propozycję radnego Kociuckiego, zapytała dlaczego tylko 

część danej drogi jest regulowana, a nie jako całość.   

Wójt Krzysztof Czarnecki – odpowiedział, że był to wniosek mieszkańców aby część tej 

drogi przejąć. Droga jest regulowana także dlatego, że gmina jest już w posiadaniu części 

tych gruntów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na nabycie 3/10 udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej 

Nieszawce (dz. o nr 58/12 i 58/13) (druk nr 1) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 9 

Grzegorz Dombrowski, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin SobiechJadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

PRZECIW: 2 



Aleksandra Rębacz, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJE SIĘ : 3 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Katarzyna Streich 

NIEOBECNI:1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/69/2019). 

b) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 2).  

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że projekt tej uchwały dotyczy przejęcia części 

ulicy Wiślanej. Został wykonany operat szacunkowy przez rzeczoznawcę w dniu 22.08.19 r.  

Przewodniczący Rady poprosił członka Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, 

Ochrony Środowiska i Inwestycji o opinię w tej sprawie. 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję 

Sołtys Brygida Czapiewska – zapytała czy wcześniej nie było brane pod uwagę czy dana 

droga jest odpowiednią częścią pod względem użytkowania przez gminę, czy nie należałoby 

tego sprostować ? 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażania zgody na nabycie 1/10 udziałów w nieruchomości gruntowej położonej w Wielkiej 

Nieszawce (dz. o nr 58/12 i 58/13) (druk nr 2) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 10 

Dorota Krychowiak, Ryszard Kryszewski, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna 

Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 

Aleksandra Rębacz, Ewa Tarkowska 

WSTRZYMUJE SIĘ : 1 

Aniela Grela, Mieczysław Kociucki 

NIEOBECNI: 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/70/2019). 

 

c) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 3).  

Wójt Krzysztof Czarnecki poinformował, że świadczenie usług opiekuńczych i 

specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi, należy do zadań gminy o charakterze obowiązkowym. 

Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej rada gminy zobowiązana jest do określenia w drodze 

uchwały, warunków przyznawania i odpłatności za takie usługi. 



Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącego Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i 

Sportuo opinię w tej sprawie. 

Przewodnicząca Alina Sobecka – poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała  

projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze(druk nr 3) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/71/2019). 

d) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 4).  

Wójt Krzysztof Czarnecki –poinformował, że w związku z Ustawą z dnia 21 lutego 2019 

roku o zmianie niektórych ustaw, w celu zapewnienia stosowania rozporządzenia Parlamentu 

Europejskiego i Rady (UE) z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w 

związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 

danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) – 

(Dz.U. z 2019 r., poz. 730) zmieniony został art. 5d ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo 

energetyczne (tj. Dz.U. z 2018 r., poz. 755 ze zm.) w ten sposób, że Rada Gminy została 

zobowiązana do określenia w drodze uchwały wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego 

dodatku energetycznego. 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczącą Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu 

o opinię w tej sprawie. 

Przewodnicząca Alina Sobecka – poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego.(druk nr 4) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 



Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Marcin Sobiech, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/72/2019). 

e) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 5). 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że zostały ustalone wysokości stawek 

podatku od nieruchomości.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Mieczysław Kociucki – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca Wioletta Szymańska  – pozytywna opinia Komisji.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu 

Przewodnicząca Alina Sobecka – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Statutowo-Regulaminowej 

Przewodnicząca Aleksandra Rębacz – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Ewa Tarkowska – powiedziała, że procedowanie tej uchwały było nierzetelne.  

Radna Jadwiga Szczygielska- powiedziała, że zostały wprowadzone tylko kosmetyczne 

zmiany co do wysokości podatków. Dodała, że musimy mieć na uwadze rosnące koszty 

utrzymania, podwyżki energii. Wzrost podatków jest niewielki, a pomoże zniwelować 

czekające nas podwyżki.  

Radny Mieczysław Kociucki – przychyla się do głosu radnej Szczygielskiej, powiedział, że 

w poprzedniej kadencji stawki podatków były ustalane współczynnikiem podanym przez 

GUS.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – dodał, że na samorządy są zlecane dodatkowe zadania bez 

pieniędzy o czym należy pamiętać.  

Sołtys Brygida Czapiewska- powiedziała, że ten niewielki wzrost podatków, dla osób 

prowadzących działalność gospodarczą jest bardzo dużym wzrostem.   

Radny Ireneusz Śmiechowski – powiedział, że zawsze gdy dochodzi do podwyższenia 

podatków, wzbudza to emocje. Dodał, że jest to narzucone z góry, a radni robią wszystko by 

wzrost tych podatków był jak najniższy. 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że wprowadzone stawki podatków są poniżej 

ustawowej stawki. 

PrzewodniczącyRady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.(druk nr 5) 

Wyniki głosowania: 



ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz Wyrzykowski 

PRZECIW: 

Marcin Sobiech, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/73/2019). 

f) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat(druk nr 6). 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że proponowane jest przeliczenie stawek o 

1,8 % w stosunku do stawek obowiązujących w 2019 r.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Mieczysław Kociucki – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca Wioletta Szymańska  – pozytywna opinia Komisji.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu 

Przewodnicząca Alina Sobecka – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Statutowo-Regulaminowej 

Przewodnicząca Aleksandra Rębacz – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych.(druk nr 6) 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 12 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, 

Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz Wyrzykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ:2 

Marcin Sobiech, Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/74/2019). 



g) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 7). 

Wójt Krzysztof Czarnecki – poinformował, że Rada Gminy jest uprawniona do 

obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku 

rolnego na obszarze gminy.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Mieczysław Kociucki – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca Wioletta Szymańska  – pozytywna opinia Komisji.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu 

Przewodnicząca Alina Sobecka – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Statutowo-Regulaminowej 

Przewodnicząca Aleksandra Rębacz – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego 

w 2020 r. na obszarze Gminy Wielka Nieszawka (druk nr 7), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ:1 

Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/75/2019). 

h) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 8). 

Wójt Krzysztof Czarnecki poprosił o zabranie głosu panią skarbnik. 

Skarbnik Monika Szczerkowska – zabrała głos na temat dochodów budżetowych. W dziale 

750 rozdziale 75075 w zadaniu o nazwie: „Zwiększenie atrakcyjności Gminy Wielka 

Nieszawka poprzez organizację dziewięciu przedsięwzięć promocyjnych” - zmniejsza się 

kwotę dochodów bieżące w kwocie 23.544,00 zł środki zostaną otrzymane po zakończeniu 

projektu 2020 roku. W dziale 750 rozdziale 75095 wprowadza się dochody w § 2318 i § 2319 

obejmujące dotacje celowe przekazane Gminie na zadania bieżące realizowane na podstawie 

porozumień pomiędzy jednostkami samorządu terytorialnego porozumienie dot. 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych dla Bydgosko-Toruńskiego Obszaru 



Funkcjonalnego (ZIT BTOF) w kwocie 13.352,00 zł. Zwiększa się plan dochodów w dziale 

756 rozdziale 75618 z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu określono 

na podstawie wydanych decyzji na prowadzenie punktów ze sprzedażą napojów 

alkoholowych o kwotę 41.250,00 zł. Opłaty te pobierane są na podstawie ustawy z dnia 26 

października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi ( 

Dz.U.2007 r. Nr 70 poz.473 z poźn. zm.). W całości są one przeznaczone po stronie 

wydatkowej na realizację Gminnego Programu Profilaktyki i Przeciwdziałaniu 

Alkoholizmowi. 

 W dziale 801 rozdziale 80101 dokonuje się zmniejszenia dochodów w związku  

z aktualizacją harmonogramu przez koordynatora Powiat Toruński w związku  

z realizacją projektu Eu-geniusz w świecie 3D  o kwotę 58.420,00 zł . W dziale 801 rozdziale 

80104 w związku z nierozliczeniem wniosku o płatność, realizację dochodów w kwocie  

144.711 zł przenosi się na rok następny. Regulacje te dotyczą zadania  pn. „Radosne 

przedszkole”. Realizacja projektu w latach 2019-2021 - 2019r.  

 W dziale 926 rozdziale 92605 następuje przesunięcie realizacji  projektu pt. Budowa 

Centrum Aktywności Fizycznej i Integracji w Małej Nieszawce przy ul. Leśnej 1 oraz 

przebudowa dwóch placów zabaw w Cierpicach oraz w Małej Nieszawce przy ul. Topolowej” 

i dochody  w kwocie 344.903,00 zł zostaną przekazane po zakończeniu realizacji w 2020 

roku. 

Pani skarbik zabrała także głos w sprawie wydatków budżetowych. W dziale 600 rozdziale 

60013 w ramach realizacji zadanie inwestycyjne pn. „Droga dla rowerów Mała Nieszawka -

Wielka Nieszawka-Cierpice-Poprawa bezpieczeństwa i komfortu życia (2017-2021)” na 

skutek zmiany harmonogramu wydatków, dokonuje się korekty wydatków zmniejszenie o 

kwotę 1.322.426,00 zł. W dziale 750 rozdziale 75075 w zadaniu o nazwie: „Zwiększenie 

atrakcyjności Gminy Wielka Nieszawka poprzez organizację dziewięciu przedsięwzięć 

promocyjnych”- zmniejsza się kwotę wydatków bieżące o kwotę 17.600,00 zł w związku z 

przeniesieniem realizacji imprez na rok 2020.W dziale 750 rozdziale 75095 dokonuje się 

zmniejszenia wydatków na inwestycji pn. „Centrum Obsługi mieszkańców Wielkiej 

Nieszawce” (2016-2021) w wysokości 3.996.310,00 zł. w związku z realizacją 

przedsięwzięcia w latach następnych. W dziale 801 dokonuje się zmniejszenia wydatków 

budżetowych w związku z aktualizacją harmonogramu przez koordynatora - Powiat Toruński. 

Wydatki w formie wkładu własnego do projektu Eugeniusz w świecie 3D zmniejsza się do 

kwoty 2.400,00 zł.. Ponadto, wprowadza się wydatki w formie wkładu własnego do projektu 

Mali Odkrywcy koordynatorem projektu jest Gmina Lubicz w kwocie 3.743,00 zł. 

Wprowadza się zadanie bieżące pn. UNI -MISJA '2018-2021 w ramach umowy partnerskiej z 

Uniwersytetem Mikołaja Kopernika w Toruniu realizowane w Szkole Podstawowej w Małej 

Nieszawce. Wprowadza się wydatki  na ten cel w kwocie 9.000,00 zł oraz jako wkład własny, 

wydatek w Urzędzie Gminy w wysokości 9.077,00zł. Dokonuje się również aktualizacji 

wydatków dot. projektu Radosne Przedszkole zmniejszenie o kwotę 905,00 zł, ze względu na 

realizację projektu w roku następnym. W dziale 921 rozdziale 92109 dokonuje się 

zmniejszenia wydatków na inwestycję pn. „Centrum Społeczno-Kulturalne w Wielkiej 

Nieszawce” (2016-2021) w wysokości 1.997.540,00 zł. w związku z jego realizacją w latach 

następnych. W związku z koniecznością sporządzenia dokumentacji projektowej do realizacji 

projektu pn.”Modernizacja budynku przy ul. Leśnej 1 w Małej Nieszawce na potrzeby 

realizacji projektów społecznych w ramach rewitalizacji LGD” wprowadza się kwotę 

80.000,00 zł. Projekt będzie realizowany w latach 2019-2021. 

W dziale 926 rozdziale 92605 dokonuje się aktualizacji wydatków w związku z            

realizacją projektu pn.”Budowa Centrum Aktywności Fizycznej i Integracji w Małej   

Nieszawce przy ul. Leśnej 1 oraz przebudowa dwóch placów zabaw w Cierpicach oraz w 

Małej Nieszawce przy ul. Topolowej”, który zostaje przeniesiony na rok następny  



w związku z koniecznością dostosowania projektu placu zabaw przy spółdzielni Stokrotka. 

Jednocześnie proponuje się zwiększenie środków na realizacje inwestycji Budowle sportowe i 

rekreacyjne – siłownie zewnętrzne, o kwotę 81.000,00 zł, w związku z wzrostem cen towarów 

i usług. 

Po dokonaniu powyższych zmian dochody budżetu wyniosą 32.966.911,00 zł a wydatki 

36.780.350,00 zł. Deficytu ulega obniżeniu do kwoty 3.813.439,00, który zostanie pokryty 

nadwyżkami z lat ubiegłych. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany budżetu gminy Wielka Nieszawka (druk nr 8), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ:1 

Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/76/2019). 

 

i) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9). 

Wójt Krzysztof Czarnecki poprosił o zabranie głosu panią skarbnik. 

Skarbnik Monika Szczerkowska - Treść proponowanej uchwały dostosowuje WPF w 

roku 2019 do poziomu planowanych zmian wynikających z Uchwały Rady Gminy Wielka 

Nieszawka, w  tym wprowadza się zmniejszenie deficytu budżetowego o kwotę 

6.739.518,00 zł Deficyt  ten sfinansowany  zostanie  nadwyżką budżetu z lat poprzednich. 

 W związku z aktualizacją wydatków na rok 2019 dokonuje się zmian realizacji wydatków w 

latach następnych następujących projektów: 

 

Wydatki bieżące objęte limitem art.226 ust. 4 ufp, dotyczące programów realizowanymi z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych 

zaplanowano poniższe zadania: 

- ”EU-geniusz w świecie 3D” realizowane zgodnie z zawartą Umową o partnerstwie na rzecz 

realizacji Projektu „EU-geniusz w świecie 3D” w ramach części Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 współfinansowany z 

EFS z Powiatem Toruńskim. 

Realizacja projektu w latach 2019-2023: 



- w 2019r.  w kwocie 2.400,00 zł, w 2020 r. w kwocie 15.292,00 zł,  

w latach  2021 r.-2023 r. po 5.796,00 zł. limit zobowiązań wynosi 35.080,00 zł. 

 

- „Zwiększenie atrakcyjności Gminy Wielka Nieszawka poprzez organizację dziewięciu 

przedsięwzięć promocyjnych” o wartości 150.002,00 zł. Zadanie realizowane w ramach 

działania 19.2 „ Wsparcie na wdrożenie operacji w ramach strategii rozwoju lokalnego 

kierowanego przez społeczność” z wyłączeniem projektów grantowych oraz operacji w 

zakresie podejmowanych działalności gospodarczej objętego Programem Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 

Realizacja projektu w latach 2019-2020: 

w 2019r.  w kwocie 19.401,00 zł, w 2020 r. w kwocie 130.601,00zł,  

 

- „Radosne przedszkole” W ramach Projektu Osi 10 Innowacyjna edukacja, Działania 

Kształcenie ogólne i zawodowe w ramach ZIT, o wartości 199.705 zł. Realizacja projektu w 

latach 2019-2021: 

- 2019r. -149.341,00 zł 

- 2020r. -   41.268,00 zł. 

- 2021r. -     9.096,00 zł 

 

- Wprowadza się projekt o nazwie : UNI-MISJA'2018-2021 - Celem projektu jest rozwój u 

153 uczniów takich kompetencji kluczowych jak: Społecznik i Obywatel Lepszy Uczeń, 

Więcej kultury! limit zobowiązań na lata 2019-2021 wynosi 71.591,00 zł, 

- 2019r. -18.077,00 zł 

- 2020r. -   41.124,00 zł. 

- 2021r. -   12.390,00 zł. 

Wydatki majątkowe objęte limitem art.226 ust. 4 ufp, dotyczące programów realizowanymi z 

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 na poniższe zadanie: 

- Modernizacja budynku przy ul. Leśnej 1 w Małej Nieszawce w ramach rewitalizacji LGD na 

potrzeby realizacji projektów społecznych - Działanie 7.1 Rozwój lokalny kierowany przez 

społeczność w ramach RPO WKP 2014-2020, limit zobowiązań na lata 2019-2020 wynosi 

1.300.000,00 zł, 

- 2019r. -        80.000,00 zł 

- 2020r. -   1.220.000,00 zł. 

 

- Budowa Centrum Aktywności Fizycznej i Integracji w M. Nieszawce przy ul. Leśnej 1 oraz 

przebudowa dwóch placów zabaw w Cierpicach oraz w Małej Nieszawce limit zobowiązań na 

lata 2019-2020 wynosi 1.250.000,00 zł, 

- 2019r. -   1.169.000,00 zł 

- 2020r. -        81.000,00 zł. 

 

Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania pozostałe  

(inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2):  

- Centrum Obsługi Mieszkańców w Wielkiej Nieszawce limit zobowiązań na lata 2016-2021 

wynosi 5.598.044,00 zł, 

- Centrum Społeczno-Kulturalne w Wielkiej Nieszawce limit zobowiązań na lata 2016-2021 

wynosi 4.313.925,00 zł, 

- Droga dla rowerów Mała Nieszawka -Wielka Nieszawka-Cierpice-Poprawa bezpieczeństwa 

i komfortu życia (2017-2021) limit zobowiązań na lata 2017-2021 wynosi 2.085.800,00 zł, 

 



W prognozowanym okresie po stronie przychodów ujęto środki pochodzące z nadwyżki z lat 

ubiegłych na pokrycie deficytu budżetu. Rozchodów Gmina nie przewiduje. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Ryszard Kryszewski–stwierdził, że kwota na budowę placów zabaw jest ogromna, a 

ważniejsza jest ścieżka rowerowa którą powinno się realizować.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - realizacją ścieżki rowerowej zajmuje się Urząd Marszałkowski, 

budowa placów zabaw jest projektem przygotowanym za kadencji poprzedniej władzy. 

Radna Aleksandra Rębacz - zapytała czy w przyszłym roku powstanie plac zabaw na 

osiedlu Andrewex ? Oznajmiła, że plac zabaw na tym osiedlu jest konieczny ze względu na 

dużą liczbę dzieci tam mieszkających.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - odpowiedział, że placu zabaw w tym roku nie będzie na 

wniosek mieszkańców osiedla. W przyszłym roku planowana jest budowa nowego placu 

zabaw.  

Radna Aniela Grela - spytała, ile pieniędzy przeznaczonych jest na plac zabaw przy ulicy 

Leśnej, a ile na pozostałe dwa place zabaw ? 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej (druk nr 9), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ:1 

Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła uchwałę większością głosów 

(uchwała nr XIV/77/2019). 

j) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 9a). 

Wójt Krzysztof Czarnecki - poinformował, że radny Mieczysław Kociucki złożył 

rezygnację z funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, w związku z czym istnieje 

potrzeba podjęcia uchwały w sprawie odwołania radnego z funkcji przewodniczącego na 

pierwszej sesji od momentu złożenia rezygnacji przez pana radnego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radna Jadwiga Szczygielska - powiedziała, że jest to zbyt szybkie tempo odnośnie 

odwołania, nie było rozmów z radnym Kociuckim w sprawie jego decyzji. Zasadne 

byłoby przełożenie tego punktu na kolejną sesję Rady Gminy.  

Przewodniczący Rady - zapytał radnego Kociuckiego, czy zgodziłby się poprowadzić 

Komisję Rewizyjną do następnej sesji Rady Gminy. 

Radny Mieczysław Kociucki - poinformował, że jego decyzja jest ostateczna. Jeśli nie 

zostanie powołany następca, jego obowiązkiem jest pozostanie na funkcji 

przewodniczącego do następnej sesji Rady Gminy.  



Radna Wioletta Szymańska - poprosiła o 10 minut przerwy w związku z tym punktem 

obrad.  

      Przewodniczący ogłosił 10-miutową przerwę w obradach. 

      Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 

Przewodniczący Rady - zaproponował by ustalić termin spotkania wszystkich Komisji Rady 

Gminy, by ustalić wspólną wersję dotyczącą Komisji Rewizyjnej, a także porozmawiać na 

temat projektu budżetu na 2020 rok.  

Radna Ewa Tarkowska- zapytała kiedy została złożona pisemna rezygnacja radnego 

Kociuckiego z funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady - odpowiedział, że rezygnacja radnego wpłynęła do Urzędu Gminy 18 

listopada.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

odwołania Mieczysława Kociuckiego z funkcji przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (druk 

nr 9a), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 1, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA:1 

Mieczysław Kociucki 

PRZECIW: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Marcin 

Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy odrzuciła uchwałę większością głosów.  

k) Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zagrać głos w tym punkcie (druk nr 

9b). 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zdjęcie tego punktu z porządku obrad.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 1, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA:1 

Mieczysław Kociucki 

PRZECIW: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Ryszard Kryszewski, Aleksandra Rębacz, Marcin 

Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta 

Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zmianę porządku obrad.  

 

Ad. 4  

Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 10). 



Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że proponuje się utrzymać podatek bez obniżania 

jego kwoty. Średnia cena sprzedaży drewna przyjmowana jako podstawa obliczania podatku 

leśnego na obszarze gminy będzie wynosić 194,24 zł za 1 m³.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Mieczysław Kociucki – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zagospodarowania 

Przestrzennego 

Przewodnicząca Jadwiga Szczygielska – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Przewodnicząca Wioletta Szymańska  – pozytywna opinia Komisji.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu 

Przewodnicząca Alina Sobecka – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Statutowo-Regulaminowej 

Przewodnicząca Aleksandra Rębacz – pozytywna opinia Komisji. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie stanowisko Rady Gminy 

Wielka Nieszawka w sprawie podatku leśnego (druk nr 10), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 13 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Arkadiusz 

Wyrzykowski 

WSTRZYMUJE SIĘ:1 

Ewa Tarkowska 

NIEOBECNI: 1 

Dorota Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła stanowisko większością głosów.  

 

Ad. 5  

Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o wprowadzenie w temat (druk nr 11). 

Wójt Krzysztof Czarnecki - przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych na 

terenie gminy Wielka Nieszawka za rok szkolny 2018/2019. Przekazał m.in. wyniki 

egzaminów gimnazjalnych oraz 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu członka Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury 

i Sportu. 

Przewodnicząca Alina Sobecka – poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała 

realizację zadań oświatowych na terenie gminy. Pogratulowała gronu pedagogicznemu a 

także uczniom wyniku egzaminów. Przekazała, że należą się słowa uznania za realizację 

wszystkich projektów programów. 



Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie informację o stanie 

realizacji zadań oświatowych na terenie gminy Wielka Nieszawka za rok szkolny 2018/2019 

(druk nr 11), 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA: 14 

Grzegorz Dombrowski, Aniela Grela, Mieczysław Kociucki, Ryszard Kryszewski, 

Aleksandra Rębacz, Marcin Sobiech, Alina Sobecka, Katarzyna Streich, Jadwiga 

Szczygielska, Rafał Szulc, Wioletta Szymańska, Ireneusz Śmiechowski, Ewa Tarkowska, 

Arkadiusz Wyrzykowski 

NIEOBECNI: 1 

Dorota  Krychowiak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy przyjęła informację jednogłośnie.  

Przewodniczący ogłosił 5-miutową przerwę w obradach. 

      Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady. 

 

Ad. 6  

a) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o 

złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2018 Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego ( dot. Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy ) 

b) Przewodniczący Rady poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji o 

złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2018 Wójta Gminy ( dot. 

pracowników samorządowych ) 

c) Przewodniczący Rady przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych za rok 2018 Przewodniczącego Rady Gminy ( dot. radnych ) 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady oddał głos przewodniczącym komisji w celu złożenia informacji o 

działalności komisji między sesjami, i tak: 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mieczysław Kociucki– poinformowała, że Komisja 

spotkała się w dn. 22 i 26 listopada 2019 r. w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Wioletta Szymańska –

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 26 listopada 2019 r. w celu opiniowania 

materiałów na sesję oraz rozpatrzenia wniosku mieszkanki gminy o ujawnienie realizacji  

zadań przez Lokalną Grupę Działania.  

Przewodnicząca Komisji Statutowo-Regulaminowej Aleksandra Rębacz– poinformowała, 

że Komisja spotkała się w dn. 26 listopada 2019 r. w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zagospodarowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska 

i Inwestycji Małgorzata Jadwiga Szczygielska – poinformowała, że Komisja spotkała się 

w dn. 22 i 26 listopada 2019 r. w celu opiniowania materiałów na sesję. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Alina Sobecka – 

poinformowała, że Komisja spotkała się w dn. 22 i 26 listopada 2019 r. w celu opiniowania 

materiałów na sesję. 



Ad. 8 

Przewodniczący Rady przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych na XIII sesji 

Rady Gminy, która odbyła się w dn. 2lipca 2019 r. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy - przedstawił stanowisko Młodzieżowej Rady 

Gminy w sprawie transportu publicznego w gminie Wielka Nieszawka.  

Radna Wioletta Szymańska - odczytała odpowiedź wójta na wniosek formalny w sprawie 

przywrócenia starej stacji PKP w Cierpicach. Złożyła wniosek formalny klubu Wspólne 

Gniazdo o przeprowadzenie inwentaryzacji dróg znajdujących się na terenie gminy Wielka 

Nieszawka.   

Radna Ewa Tarkowska - z okazji rocznicy która miała miejsce 17 listopada podziękowała 

radnym za wspólną  pracę. Wyraziła prośbę o weryfikację strony Biuletynu Informacji 

Publicznej. Zwróciła się do Przewodniczącego Rady w sprawie regulaminu Rady Gminy 

Wielka Nieszawka. Skierowała słowa do radnych czy zasadne byłoby rozważenie zmiany na 

stanowisku Przewodniczącego Rady Gminy. Złożyła pisemną interpelację do Wójta Gminy 

Wielka Nieszawka w sprawie ujawnienia nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. Zapytała jaki 

był stan środków finansowych Gminy Wielka Nieszawka na dzień 30 października 2019 r. ?  

Poruszyła również problem ulicy Pięknej i stanu jej bezpieczeństwa.   

Radna Aniela Grela - złożyła wniosek formalny o zatrudnienia opiekuna środowiskowego 

przez GOPS. Zapytała jaka jest szansa na staże z Urzędu Pracy dla bezrobotnych. Czy gmina 

będzie organizowała Szlachetną Paczkę w tym roku ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki - przedstawił propozycję na zbiórkę pieniędzy wśród radnych dla 

poszkodowanego w wypadku dziecka. 

Radna Alina Sobecka - wyraziła swoje zdziwienie w sprawie stanowiska Młodzieżowej 

Rady Gminy na temat transportu publicznego. Skierowała słowa do Młodzieżowej Rady 

Gminy czy wszyscy jej członkowie korzystają z usług Arrivy. Potrzeba MZK w gminie. 

Skierowała prośbę do wójta o zweryfikowanie przyznanych wniosków motywacyjnych dla 

dyrektorów placówek oświatowych.  

Radna Jadwiga Szczygielska - zapytała jakie rozwiązanie w sprawie transportu widzą radni i 

wójt dla mieszkańców sołectwa Brzoza. Na co mogą liczyć mieszkańcy Brzozy ? 

Przedstawiła apel mieszkańców Brzozy do Rady Gminy i wójta o rozpatrzenie spraw 

inwestycyjnych na terenie sołectwa.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - przedstawił plany dotyczące inwestycji na terenie Brzozy.  

Radny Ryszard Kryszewski - zapytał czy jest możliwość podjęcia rozmów z nadleśnictwem 

Cierpiszewo na temat drogi Dybowskiej. Podjął temat montażu placów zabaw i siłowni na 

terenie Cierpic. Postawił pytanie odnośnie budowy świetlicy w Cierpicach, kiedy będzie 

realizowana ?  

Wójt Krzysztof Czarnecki - możliwość budowy świetlicy w Cierpicach jest przewidywana 

na 2021 rok. Ośrodek Zdrowia zakupił samochód Fiat Panda . W tej chwili jest na 

wypożyczeniu sprzęt do badań USG, jeśli się sprawdzi być może zostanie zakupiony na 

wyposażenie Ośrodka Zdrowia. Według zapewnień kierownika GOZ, od 29 listopada 2019 r. 

ma zostać zatrudniony nowy pediatra.  



Wójt przedstawił informację na temat dokonanych inwestycji na terenie gminy : m.in. 

zrealizowano sieci wodno-kanalizacyjne na ulicach : Bukowej, Wałowej, Żwirowej, 

Mennonitów. Wykonano oświetlenie na ul. Miętowej. Zrealizowano dostawę i montaż 450 

sztuk wodomierzy z odczytem radiowym, wymieniono kocioł gazowy w szkole w Małej 

Nieszawce, wykonano progi zwalniające na ulicach: Krętej,  Mennonitów,  Leśnej, Sosnowej, 

Długiej, Topolowej. Trwają prace związane z budową placu zabaw przy GCK na ul. Leśnej.  

Radny Ireneusz Śmiechowski - wyraził zdziwienie stanowiskiem Młodzieżowej Rady 

Gminy na temat transportu publicznego. 

Radny Rafał Szulc - wypowiedział się negatywnie na temat przewoźnika Arriva, zapytał kto 

napisał uzasadnienie Młodzieżowej Rady Gminy w sprawie transportu publicznego w gminie 

Wielka Nieszawka. 

Radna Ewa Tarkowska - zapytała czy była już przeprowadzona w Ośrodku Zdrowia 

kontrola z NFZ, czy gotowy jest protokół pokontrolny i czy będzie do niego dostęp ? W 

sprawie transportu publicznego, do dziś nic z MZK się nie ruszyło.  

Wójt Krzysztof Czarnecki - powiedział, że na początku grudnia będzie spotkanie z radnymi 

na temat MZK.  

Radny Mieczysław Kociucki – powiedział by nie ingerować w działania Młodzieżowej Rady 

Gminy. Zapytał wójta dlaczego nie usunięto zanieczyszczeń na ul. Leśnej oraz jak wygląda 

sytuacja z drogą Dybowską.  

Wójt Krzysztof Czarnecki – powiedział, że odbyła się kontrola w Gminnym Ośrodku 

Zdrowia, protokół nie został jeszcze sporządzony. Sprawca zdarzenia z ulicy Leśnej został 

ustalony, gmina zajmie się uporządkowaniem tej drogi.  

Radna Aleksandra Rębacz – popiera radnego Mieczysława Kociuckiego w sprawie 

Młodzieżowej Rady Gminy. Jak wygląda budżet, czy jesteśmy wstanie utrzymać MZK ?  

Radna Aniela Grela – poruszyła temat niedoprecyzowania terminu imprez związanych z 

obchodami dnia Święta Niepodległości.  

Sołtys Brygida Czapiewska – przekazała informację, że starsi mieszkańcy gminy są 

zadowoleni z funkcjonowania obecnego przewoźnika Arriva. Poruszyła problem z 

oświetleniem części ulicy Rzemieślniczej i Toruńskiej. Zapytała na jakim etapie są rozmowy 

dotyczące wykupu terenu na którym znajdują się ruiny zamku krzyżackiego. Podjęła kwestię 

dotyczącą współpracy z nadleśnictwem na temat ulicy Kolorowej.  

Sołtys Elżbieta Wiśniewska – poruszyła temat zaniedbania sołectwa Brzoza.  

Radna Jadwiga Szczygielska – zapytała jakie sią kryteria uczestnictwa w Wigilii dla osób 

samotnych ? Co z kwestią przygotowania do zimy na terenie Brzozy.  

Radna Aleksandra Rębacz – zapytała jak wygląda sprawa z MZK, czy budżet gminy to 

udźwignie ?   

Wójt Krzysztof Czarnecki – kwota którą zaproponowało MZK, tj. około 700.000 zł plus vat. 

Jeśli zgodzilibyśmy się na to, trzeba by było prawdopodobnie zwiększyć deficyt.  

Radny Mieczysław Kociucki – propozycja którą przedstawił przedstawiciel MZK wynosi 

63.000 zł miesięcznie. Jest projekt budżetu na rok 2020, można by poszukać przesunięć by 

znaleźć na ten cel środki.  



Mieszkaniec gminy p. Zakierski – wyraził ubolewanie na temat podniesienia stawek 

podatków. Poruszył temat spraw wodnych na terenie gminy tj. kanałów, rowów 

melioracyjnych i problemów z tym związanych. Odczytał odpowiedź z Urzędu Gminy na 

złożone pismo dotyczące interwencji gminy w sprawie czyszczenia i wykoszenia kanału. 

Przedstawił problem dotyczący kanalizacji, zaznaczył brak działań gminy w tym temacie. 

Studnia na ulicy Toruńskiej jest w złym stanie. Drogi dojazdowe do wału 

przeciwpowodziowego są nieprzejezdne. Zadał pytanie w imieniu p. Zawadzkiego odnośnie 

oświetlenia na ulicy Toruńskiej oraz masztu telekomunikacyjnego. Czy coś wiadomo w tym 

temacie ? 

Wójt Krzysztof Czarnecki – podzielił zdanie mieszkańca dotyczące problemu z melioracją 

na terenie gminy. Tematem kanałów i wału przeciwpowodziowego zajmują się Wody Polskie. 

Wójt zaproponował spotkanie w tym temacie. Stanowisko gminy w sprawie masztu jest 

negatywne, zostało wystosowane pismo do Starostwa. Toczy się postępowanie w tej sprawie.  

Mieszkanka gminy p. Kłosińska  - poruszyła temat tworzenia budżetu na rok 2020 i brak 

konsultacji z organizacjami pozarządowymi w tej sprawie. Zapytała czy będą ogłaszane 

konkursy ofert  przez stowarzyszenia na terenie gminy ? 

Na koniec odbyło się głosowanie za przyjęciem wniosków formalnych złożonych przez 

Anielę Grelę w sprawie zatrudnienia opiekunki środowiskowej oraz Klubu Wspólne Gniazdo 

w sprawie inwentaryzacji dróg na terenie gminy Wielka Nieszawka. Wnioski o wszczęcie 

postępowania zostały przyjęte jednogłośnie.  

 

Ad.8 

Przewodniczący Rady Gminy Arkadiusz Wyrzykowski podziękował zebranym za wzięcie 

udziału w XIV sesji Rady Gminy Wielka Nieszawka i zamknął obrady. 

 

 

Protokołował:                                                               Przewodniczący Rady Gminy 

(-) Filip Murawski                                                            (-) Arkadiusz Wyrzykowski 

 

 

 

 

 

 

       

 

 

 

 

 

 

 


